
 

 

 
 
 
Pararatsastuskomitean kokous    MUISTIO 2/2023 

Aika: 1.11.2023 klo 18–19.30  
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 
 Leena Niemistö 
 Tanja Sellman-Rauhamäki 
 Marika Ylitolva 
 Maritta Enqvist 

Riikka Pyykkö, Menestyvä pararatsastus -työryhmän edustaja 
 Salli Saarela, SRL sihteeri 
 
Poissa:  Mia Honkavuori 
 Jonna Aaltonen 

Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja 
  
 
Käsiteltävät asiat 
 
1. Kokouksen avaus 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.02. Salli Saarela toimi kokouksen sihteerinä. 
 

2. Komitea hyväksyi edellisen 01/23 pöytäkirjan 
 

3. Koulutusasiat 
- Ensi vuodelle avustajakurssin kouluttajista vain Päivi Anttila käytettävissä eli uusia 

avustajakurssin kouluttajia tarvitaan. Komitea kävi läpi avustajakurssin 
kouluttajakoulutuksen hakutekstin ja päätti, että haku avataan mahdollisimman pian. Salli 
laittaa haun auki. Hakijat saatetaan komitealle tiedoksi ja kouluttaja Päivi Anttila on 
mukana valinnoissa.   

 
4. Special Olympics- toiminta 

- Maritta kertoi terveiset Vermon Lionseilta. Olivat iloisia uuden komitean muodostumisesta.  
- Berliinin kisaporukka palkittiin kunniakirjoilla Horse Show’ssa ja mitalistit olivat otettuja 

huomionosoituksesta.  
- Maritta oli Ypäjän paratuomarikoulutuksessa kertomassa SO-ratsastuksesta ja 

kilpailujärjestelmästä. 
 
5. Vammaisjärjestöt 

- Leena on alustavasti tutustunut vammaisjärjestöjen tarjoamiin mahdollisuuksiin, tukien 
hyödyntämiseen ja markkinointiin. Nykyistä liiton sivuilta löytyvää listaa 
tukimahdollisuuksista täydennetään tarpeen mukaan.  

- Komitea selvittää, millaista yhteistyötä edellisellä komitealla on ollut eri järjestöjen kanssa 
ja kartoittaa mahdollisia kontakteja järjestöihin. Tavoitteena on yhteisen toiminnan 
kehittäminen eri järjestöjen kanssa. 

- Messuille osallistuminen yksi tapa verkostoitua ja Apuvälinemessujen yhteydessä 
järjestettävään Liikuntamaahan on tarkoitus osallistua, kun se seuraavan kerran 
järjestetään. 



 

 

 
6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 

- Ressu, Marika ja Mia käyneet Riikan ja Marja Mikolan kanssa keskustelua 
kilpailutoiminnasta. Aluevastaavien yhteinen Teams-keskustelu järjestetään lähiaikoina. 

- Komitea keskusteli kilpailujärjestäjien ja toisaalta myös kilpailijoiden aktivoinnista 
kilpailutoimintaan. Ongelmana on kilpailujärjestäjien, mutta myös kilpailijoiden puute. 
Tunnistettiin tiedonjaon ja tukemisen tarve seuroille/kilpailujärjestäjille ja alueille. 
Pohdinnassa on infotilaisuuden järjestäminen, jossa käytäisiin läpi pararatsastusluokkien/-
kilpailujen järjestämistä. Lisäksi esimerkiksi koulukilpailujen järjestäjien suora kontaktointi 
paraluokkien lisäämisestä voisi laajentaa kilpailutarjontaa. Tiedon lisääminen tärkeää 
etenkin alueilla, joissa pararatsastusvastaavat vuoden vaihteessa vaihtuvat. Komitea pohtii 
asiaa lisää.  

 
7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat 

- Kilpailuohjelmiin ei tule muutoksia nykyisen olympiadin aikana.  
- Todettiin, että Kipa laskee automaattisesti ranking-pisteet eli pisteitä ei lasketa enää 

manuaalisesti millään kilpailutasolla. 
 

8. Aluetoiminnan kehittäminen – käsiteltiin kohdassa 6 
 

9. Tuomaritoiminta ja -koulutus 
- Pararatsastuksen tuomarikoulutus pidettiin 28.-29.10. Osallistujia oli 9, joista kuusi oli uusia 

tuomarikoulutettavia. 
- Komitea keskusteli nykyisestä tuomaritukiohjeistuksesta ja ehto koskien tuomarin 

oikeuksia muutettiin linjaamaan pararatsastussääntöjä. Lisäksi komitea päätti poistaa 
tekstistä seuraavan ehdon koskien kilpailujen merkintää/ehdottamista Kipaan: Lisäksi alue- 
ja kansalliset kilpailut pitää olla merkitty/ehdotettu KIPA:an edellisen kalenterivuoden 
loppuun mennessä ja muilta osin täyttää tuen myöntämisen ehdot. 
Tuomarituen korvaamisen ehdot ovat siten jatkossa seuraavat:  
 

• Tuomarilla on pararatsastussäännöissä määritetyt kilpailutason mukaiset tuomarioikeudet (KSVIII, 
802.6) 

• Kilpailu on ollut ajoissa tiedossa ja kilpailukutsu on toimitettu tarkastettavaksi sääntöjen mukaisesti 
vähintään kuusi viikkoa ennen kilpailua. 

• Kilpailuissa on tarjolla ohjelmia kaikille pararatsastusryhmille joko omina luokkinaan tai 
yhdistettyinä ja/tai Special Olympics –ohjelmat käynti-, ravi- ja laukkaratsastajille. Huomioithan, 
että kilpailukutsussa tulee olla alkuperäiset, tarjotut luokat näkyvillä, vaikka niissä ei olisi 
ilmoittautuneita. 

• Pararatsastusluokissa on vähintään kolme osallistujaa.  

• Komitea voi perustelluista syistä myöntää tuen myös kilpailulle, joka ei täytä kaikkia tuen 
myöntämisen ehtoja. 

 
10. Sääntöasiat 

- Mahdolliset sääntömuutosehdotukset ohjataan komitealle. 
 

11. Loppuvuoden 2023 toimintasuunnitelma 
- Komitea kävi läpi liiton toimintasuunnitelmaluonnoksen pararatsastusta koskien. 

Ehdotettiin, että otsikoksi laitetaan pelkkä pararatsastus, sillä termi kattaa myös SO-
toiminnan. Komitea ehdotti toimintasuunnitelmaan lisättävän konkreettisia tavoitteita ensi 
vuodelle. Keskustelua jatketaan toimiston kanssa. 



 

 

- Pararatsastuksen lajiseminaari järjestetään etänä 10.12. Ilmoittautuminen on auki liiton 
tapahtumakalenterissa. alustavasti ohjelmassa komitean esittäytyminen, 
toimintasuunnitelman läpikäynti vastuualueittain, ja mahdollisesti ulkopuolinen puhuja. 
Komitea jatkaa sisällön suunnittelua.  
 

12. Kilpailuasiat 
- ei lisättävää  

 
13. Luokitteluasiat 

- Seuraava luokittelutilaisuus järjestetään Ypäjällä 26.–27.1.2024. Ilmoittautuminen on auki 
liiton tapahtumakalenterissa. 

 
14. Materiaalit  

- Vammaisratsastusoppaan päivittäminen etenee. Komitean kommentit on toimitettu 
toimistoon Kaisa Kähölle.  

 
15. Seuraava kokous 

- Seuraava komitean kokous järjestetään etäyhteydellä maanantaina 4.12.2023 klo 18. 
 

16. Muut asiat 
- Komitealle saatettiin tietoon Jukka Koiviston vastaus pararatsastuksen lajibudjetin 

määrästä. Vastauksessa oli myös ehdotus keskusteluyhteyden avaamisesta Huippu-
urheilun johtoryhmän HUJOn kanssa paratoimintojen budjetoinnin ja seurannan vastuiden 
jakamisesta. 

- Komitea pohtii yhteistyön tiivistämistä STORYn (seuratoiminta) ja TAJUn (tallitoiminta) 
kanssa. Ressu keskustelee Heidi Mattilan kanssa, miten asiaa voisi lähteä edistämään. 

- Komitea keskusteli apuvälinetyöryhmän tilanteesta. Komitealla on tahtotila, että 
apuvälinetyöryhmä on olemassa myös jatkossa. Ryhmän jatkoa perustellaan muun muassa 
sillä, ettei päätökset apuvälineitä koskien ole yhden henkilön takana. Komitea pohtii 
aihetta lisää ja miettii ryhmän kokoonpanoa. Riikka keskustelee aiheesta 
Paralympiakomitean Kati Kauhaselta, jolla kokemusta muiden lajien toimintatavoista. 

 
17. Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.26. 
 
 

 
 


